
Teremtésvédelem 

 
 

Lelki napon vettünk részt a kollégiumban, amely közelebb hozott minket a 

teremtésvédelem témájához. Rengeteg olyan dolgot tudhattunk meg, amelyre ezelőtt nem is 

gondoltunk, egyszerű dolgokról, melyek körülvesznek minket a mindennapi életünk során. 

Szerintem nagyon fontos, hogy ezekről a dolgokról halljuk, beszéljünk, hisz, ha legalább egy 

ember gondolkodásmódja megváltozik, már azzal sikereket érhetünk el.  

Először egy kis ismerkedéssel kezdtünk, jobban megismerhettük kollégista társainkat, 

majd bevezetést nyertünk lelki napunk témájába is. A teremtésvédelem nem volt újdonság a 

számunkra, de eddig ritkán tekintettünk rá fontos szempontként. Megtudhattuk milyen is a 

helyzet a környező országokban, hogyan élnek ott az emberek, hogyan viselkednek egymással, 

illetve a környezetükkel. Különböző érdekes játékokban vehettünk részt, amelyek megmutatták 

nekünk mennyire fontos, hogy ki milyen körülmények között él, s mennyire fontos az 

önzetlenség. Először nem minden játék volt könnyű, hiszen nehéz dönteni a megélhetéshez 

szükségesek kérdésekben, például egy család mit engedhet meg magának és mit nem. 

Valójában ezek mutatták meg nekünk, hogy feleslegesen ne költsünk olyan dolgokra, 

amelyekre nincs szükségünk, hiszen vannak olyan emberek, akik még ételt vagy egy üveg vizet 

sem vehetnek maguknak.  

Olyan dolgokról is tanultunk, amelyek elengedhetetlenek ahhoz, hogy a jövőben egy 

tisztább és kevésbé szennyezett világban éljünk. Egyik programunk keretében ki kellett 

mennünk a szabadba, úgy kellett megfigyelni a környezetünk, hogy Isten mindent jónak 

teremtett, ezért nézzünk rá mi is úgy. Meg kell valljam, sokkal másabb minden, ha nem csak a 

rosszat keressük benne, hanem azt, ami jó, például a tóban úszó kacsák vagy a fák virágzása. 

Minden egyes program végeztével megbeszéltük, hogy ki mit látott vagy hallott, ami hatással 

volt rá, és eddig még sohasem szembesült vele.  

Biztos mindannyian elmondhatjuk, hogy nem nagy lelkesedéssel vártuk ezt a napot, 

hisz szombaton mindenki szívesebben lett volna otthon, de végezetül mégis egy olyan napot 

tölthettünk el, amely elnyerte tetszésünket. Ebben segítségünkre volt Renáta nővér, aki vezette 

lelki napunkat. Teljes odaadással és figyelemmel volt jelen, hamar szót tudott érteni 

mindenkivel, nem volt olyan vélemény, amelyet nem hallgatott meg. Nehéz feladat lehetett egy 

csapat fiatal tinédzser tetszését elérnie, de mégis sikerült neki.  

Szomorú volt értesülni arról, hogy mennyi ember bele sem gondol abba, hogy mennyit 

árt a környezetének már csak azzal, ha nem ügyel rá. Fontos lenne, ha ez a téma sokkal több 

figyelmet kapna, ha minél több ember tudomást szerezne ezekről a problémákról, hiszen általa 

változhatna az emberek hozzáállása, viselkedése. Sokak számára jelentéktelennek tűnhet, 

pedig nem az, csak keveset foglalkoznak vele, mert hát utólag panaszkodni sokkal könnyebb. 

Miért nem iható a víz?! Miért nincsenek halak a vizekben?! Miért nem lehet elegendő 

tápanyagot kitermelni a földekben?! Arra senki nem gondol, hogy ezen nekünk kell segíteni.  

A napunkat közös szentmisével zártuk, ahol hálát adhatunk azért, hogy Isten jónak 

teremtette a földet.  

Jó lenne, ha minél több ilyen program lenne országos szinten, ahol az emberek 

megismerkedhetnek az ilyen jelegű témákkal, rájöhetnek arra, hogy változás szükséges a 

vilagunkban. 


